



目录

◆ 前言

Preface

◆ 主试卷模拟试题

- ◆ 第一套 模拟试题 /2
 听力理解录音文本 /21
 答案 /26
- ◆ 第二套 模拟试题 /27
 听力理解录音文本 /45
 答案 /49
- ◆ 第三套 模拟试题 /50
 听力理解录音文本 /68
 答案 /72
- ◆ 第四套 模拟试题 /73
 听力理解录音文本 /91
 答案 /95
- ◆ 第五套 模拟试题 /96
 听力理解录音文本 /114
 答案 /118
- ◆ 第六套 模拟试题 /119
 听力理解录音文本 /138
 答案 /142

目 录


◆ 口语考试模拟试题

- ◆ 口语考试标准试卷 /144
- ◆ 第一套 模拟试题录音文本 /146
 参考表达 /149
- ◆ 第二套 模拟试题录音文本 /152
 参考表达 /155
- ◆ 第三套 模拟试题录音文本 /158
 参考表达 /161
- ◆ 第四套 模拟试题录音文本 /164
 参考表达 /167
- ◆ 第五套 模拟试题录音文本 /170
 参考表达 /173
- ◆ 第六套 模拟试题录音文本 /176
 参考表达 /179

◆ 写作考试模拟试题

- ◆ 第一套 模拟试题 /184
 写作示例 /188
- ◆ 第二套 模拟试题 /189
 写作示例 /193
- ◆ 第三套 模拟试题 /194
 写作示例 /198
- ◆ 第四套 模拟试题 /199
 写作示例 /203
- ◆ 第五套 模拟试题 /204
 写作示例 /208
- ◆ 第六套 模拟试题 /209
 写作示例 /213

- ◆ 主试卷答题纸



前言

中国汉语水平考试 (HSK) [改进版] 包括 HSK [初级]、HSK [中级] 和 HSK [高级] 三个级别,是为测试母语非汉语者的汉语水平而设立的国家级标准化考试。中国汉语水平考试 (HSK) [改进版] 是由北京语言大学汉语水平考试中心在现行 HSK 的基础上,历时七年开发而成的。自 2006 年 12 月正式发布改进方案以来,HSK (改进版) 一直受到社会各界的关注。与现行 HSK 相比较,HSK (改进版) 不仅在具体题型上有所调整,还增加了适合初级、中级的口语考试和写作考试,使 HSK 对言语技能的测试更为全面,更富有针对性。根据 HSK (改进版) 具体考试题型的变化,同时为了满足应试者的实际需要,我们组织长期从事对外汉语教学并拥有丰富的 HSK 辅导经验的中青年教师,根据教授外国学生初级汉语、中级汉语和高级汉语的实践经验,参考现有的相关资料,特别是汉语水平考试中心所编撰的各类考试大纲,编写了 HSK [初级]、HSK [中级] 和 HSK [高级] 三个级别的模拟试题集。从试题集的组成来看,HSK [初级] 和 HSK [中级] 部分分别有 3 种考试各 6 套试题,HSK [高级] 部分有 3 种考试各 5 套试题。全部听力理解试题都配有 MP3 录音,录音文本附在各套试题后。每套试题都备有参考答案,中级、高级试题还有答案解析,以方便学生自学和教师讲课。

应试者通过反复练习本套丛书各个级别的模拟试题,可以从试卷构成、题型要求、题目难度、常考知识点等方面对中国汉语水平考试 (HSK) [改进版] 的各个级别有一个全方位的了解,可以在较短时间内适应 HSK (改进版) 的题型、题量、话题内容、速度和难度等等,并在听力理解、综合阅读、口语和作文等方面得到强化训练,在 HSK [初级]、HSK [中级] 和 HSK [高级] 各门考试中取得理想的成绩。

参加本套试题集编写的其他人员还有:初级分册秦小雪、仓媛园、胡永珍,中级分册郭奇军、汤天颖、邵立君,高级分册龙启艳、孙小乐。本套试题集是在较短的时间内完成的,再加上我们的水平有限,肯定有一些疏漏和不足之处,请各位读者批评指正。如果发现问题,请发电子邮件给我们,我们的电子邮件地址是: xuchanghuo@ hot-mail. com。

本试题集从近年来的报纸、杂志、网络等媒体中选用改写了一些文章,因时间关系,未能与原作者一一联系上,在此我们表示感谢,并请原作者与我们或出版社联系。

最后,我们要感谢北京语言大学出版社为本书的面世所共同付出的努力。

徐昌火

2008 年 1 月 18 日



Preface

The revised version of HSK including three levels – HSK (Elementary), HSK (Intermediate) and HSK (Advanced) is a standard state-level examination for testing the Chinese proficiency of candidates whose mother tongue is not Chinese. Based on the current HSK, the revised HSK was developed by the Center of HSK of Beijing Language and Culture University after seven years' preparation and practice. Since the advanced proposal for revision was released in Dec. 2006, the revision of HSK has drawn the attention of people from all walks in the society. Compared with the current HSK, the new HSK not only makes revisions to the test items but also adds oral and written tests for candidates at elementary and intermediate levels, providing comprehensive test of the four language skills. Taking the changes to test items of HSK Revised and the needs of candidates into consideration, and based on the related materials, especially the examination outlines issued by the Center of HSK, we organized a group of teachers who have gained rich experiences in teaching Chinese as a foreign language and preparation of HSK to compile this series of simulated tests for HSK Revised, with six sets for Elementary and Intermediate levels, and five sets for Advanced level. All the listening comprehensions are accompanied by MP3 recordings and the transcripts are attached at the back of the book. Answer keys are provided for all the tests, and explanation of the keys can also be found in tests for Intermediate and Advanced levels, making the series convenient for the students' learning and the teachers' teaching.

Through repeatedly excising the simulated test questions, candidates will have a comprehensive understanding of the revised HSK in the layout of test paper, test questions, degree of difficulty and common test points. They will adapt themselves to the new question items, topics, test volume, time and difficulty within a short period of time through intensive training of the four language skills and get satisfactory scores in the HSK Revised.

Due to limitation of time for compiling these tests and our ability, errors and deficiency in this series are unavoidable. We sincerely hope our readers can point them out and help us do better in the future. If there is any question, please email us at xuchanghuo@hotmail.com.

For the publication of this series of simulated tests for HSK Revised, we owe our thanks to the editors in the Beijing Language and Culture University Press for their joint efforts.

Xu Changhuo
Jan 18th, 2008